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Protokół nr 49/2014 
posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 24 kwietnia 2014 r. w godz. 1530 – 1700 w sali nr 146 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 
 

1/ Zdzisław Przełomiec – przewodniczący Komisji, 
2/ Zdzisław Koncewicz – wiceprzewodniczący Komisji, 
3/ Zbigniew De-Mezer, 
4/ Włodzimierz Marczewski, 
5/ Agnieszka Rzatkowska, 
6/ Tadeusz Zamaro. 
 

Nieobecny radny Andrzej Turowski. 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
1/ Czesław Renkiewicz   − Prezydent Miasta, 
2/ Marek Buczyński    – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,  
3/ Łukasz Kurzyna    – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,  
4/ Wiesław Stelmach    − Skarbnik Miasta Suwałk, 

5/ Sławomir Sieczkowski   − naczelnik Wydz. FN, 

6/ Joanna Jakubanis   − wz. Adama śywiczyńskiego Miejskiego Konserwatora
         Zabytków, 

7/ Honorata Rudnik   − naczelnik Wydz. S, 

8/ Małgorzata Włoskowska  − naczelnik Wydz. AG, 

9/ Jarosław Filipowicz  − wz. Agnieszki Szyszko naczelnika Wydz. KSP, 
10/ Justyna Wołągiewicz   – kierownik referatu Urbanistyki. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

 Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec, który powitał zebranych i nadmienił,  
Ŝe porządek posiedzenia wraz z materiałami został członkom komisji przesłany.  

Wiesław Stelmach poinformował, Ŝe Prezydent wracający z delegacji prosił o przesunięcie 
tematu posiedzenia ujętego w pkt. 2.  
 
Zdzisław Przełomiec zaproponował, by pkt. 2 przesunąć na pkt. 8 i wstawić przed 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta. 
 
Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  
 

1. Przyjęcie protokołu nr 48/2014 z posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2014 r. 

2. Informacja z realizacji Programu „Suwalska RODZINA PLUS” za okres  
01.09.-31.12.2013 r. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie  
w 2013 r. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

5. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako 
części budŜetu miasta na 2014 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej i S. Staszica w Suwałkach. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego w rejonie lotniska w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2013 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014-2030.  

11. Wolne wnioski. 

 
 
Ad pkt. 1 
Przyjęcie protokołu nr 48/2014 z posiedzenia Komisji Finansowo – BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2014 r.  

 
Zdzisław Przełomiec zapytał radnych o ewentualne uwagi i wnioski do protokółu  
z poprzedniego posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej. Zebrani nie zgłosili uwag, 
wobec powyŜszego stwierdził, Ŝe protokół został przyjęty przez Komisję. Poinformował,  
Ŝe protokoły posiedzenia Komisji są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
 
Ad pkt . 2 
Informacja z realizacji Programu „Suwalska RODZINA PLUS” za okres 01.09.-
31.12.2013 r. 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, czy nie było oferty Muzeum Okręgowego w Suwałkach.  
 
Honorata Rudnik  odpowiedziała, Ŝe ulgi stosowane przez Muzeum są na tyle atrakcyjne,  
Ŝe nie ma potrzeby stosowania ich w Programie „Suwalska RODZINA PLUS”. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja z realizacji 
Programu „Suwalska RODZINA PLUS” za okres 01.09.-31.12.2013 r. ” została przyjęta.  

 
 

Ad pkt . 3.  
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie w 2013 r. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Honorata Rudnik zgłosiła, Ŝe na końcu str. 18 i na początku str. 19 zostało zapisane to samo 
zdanie. W związku z tym, to zdanie ze str. 19 zostanie wykreślone.  
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, z czego wynika systematyczny wzrost udziału dotacji  
w finansach publicznych.  
 
Wiesław Stelmach odpowiedział, Ŝe moŜe to wynikać z tego, Ŝe organizacje nie zawsze 
mogą pozyskać środki finansowe spoza budŜetu miasta a składają oferty na tyle ciekawe, Ŝe 
warto je dofinansować z wyŜszym udziałem środków z budŜetu miasta. 
 
 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Sprawozdanie  
z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie w 2013 r. zostało przyjęte. 
 
 
Ad pkt . 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Łukasz Kurzyna zreferował sprawę przyznawania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych 
ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 5 
Informacja z konsultacji społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako części 
budŜetu miasta na 2014 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Łukasz Kurzyna stwierdził, Ŝe po konsultacjach naleŜy zastanowić się nad tym, czy tereny 
szkolne włączyć w kolejne edycje, gdyŜ powstało duŜo kontrowersji wobec sposobu zbierania 
głosów w szkołach.  Wskazał równieŜ na potrzebę wcześniejszego uzyskania zgody 
właściciela terenu na realizację inwestycji. Poinformował, Ŝe potrzebna jest zmiana procedur  
i następny nabór wniosków będzie przeprowadzony wcześniej, aby przed zamknięciem 
budŜetu były znane projekty na rok przyszły.    
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 Zdzisław Przełomiec zapytał, czy Skarbnik zaproponował wprowadzenie zmian w budŜecie  
z uwzględnieniem stawek wymienionych w konsultacjach.  
 
Wiesław Stelmach odpowiedział, Ŝe wprowadzono zmiany w budŜecie uwzględniając 
stawki, za wyjątkiem zadania trzeciego, na które przeznaczono 308 tyś. zł a nie 500 tyś. zł. 
 
Tadeusz Zamaro zapytał o to, z czego wynika wartość drugiego projektu, skoro nie ma  
do niego dokumentacji a mieszkańcy nie są w stanie oszacować rzeczywistych kosztów. 
Wskazał na potrzebę zmiany zapisów dotyczących szacowania projektów i zasad głosowania  
w konsultacjach. 
 
Łukasz Kurzyna odpowiedział, Ŝe projekty przed konsultacjami były przeszacowane przez 
Wydział Inwestycji. Ostatecznie koszty zweryfikują przetargi. MoŜliwe będą drobne 
modyfikacje projektów. 
  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja z konsultacji 
społecznych w sprawie BudŜetu Obywatelskiego jako części budŜetu miasta na 2014 rok 
została przyjęta. 
 
 
Ad pkt . 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej i S. Staszica w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przypomniał o treści swojej interpelacji dotyczącej przebudowy  
i rozwiązań komunikacyjnych w rejonie ul. Ogrodowej. 
  
Łukasz Kurzyna zreferował plan zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej 
i S. Staszica w Suwałkach.  
 
Zbigniew De Mezer poprosił o przedstawienie uwag mieszkańców, których nie uznano  
i proponuję się ich odrzucenie.  
 
Małgorzata Włoskowska omówiła zgłoszone uwagi, których nie uznano w całości lub  
w części oraz wyjaśniła, z jakich przyczyn to uczyniono. Wszystkie uwagi zawarto  
w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
  
Włodzimierz Marczewki stwierdził, Ŝe wprawdzie zmiana nazewnictwa ulic nie jest 
przedmiotem ustaleń planu, to mieszkańcy ul. Stasica i Zielnej obawiają się, Ŝe moŜe 
wystąpić podwójna numeracja.  
 
Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe zostanie to z mieszkańcami przekonsultowane.   
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
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 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej i S. Staszica  
w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu połoŜonego w rejonie lotniska w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Małgorzata Włoskowska zreferowała miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
terenu połoŜonego w rejonie lotniska w Suwałkach.  
Poinformowała, Ŝe wszystkie uwagi dotyczące zabudowy wokół lotniska zostały odrzucone.  
 
Łukasz Kurzyna poinformował, Ŝe docelowo ul. Buczka stanie się drogę osiedlową. 
 
Włodzimierz Marczewski poruszył fakt zgłoszony przez mieszkańców, iŜ w dyskusji  
nad planem, nie było przedstawicieli Prezydenta i Rady Miejskiej.  
 
Łukasz Kurzyna odpowiedział, Ŝe obecność przedstawicieli Prezydenta i Rady Miejskiej  
na spotkaniu z mieszkańcami nie jest obowiązkowa a z autorką uwagi przeprowadzono 
rozmowę wyjaśniającą. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymał się od głosu          – 1 radny. 
 
 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w rejonie lotniska w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 8 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2013 rok. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Czesław Renkiewicz poinformował, Ŝe w 2013 r. wystąpiły pewne odstępstwa od planów  
w zakresie inwestycji. Wykonanie niektórych inwestycji zostało przesunięte w czasie  
- na 2014 r., głównie z powodów leŜących po stronie wykonawców, którzy nie zrealizowali 
zgodnie z harmonogramem zakresu robót. Realizacja budŜetu w 2013 r. przebiegała dobrze. 
Zakładano, Ŝe wystąpi deficyt w wysokości 8,8 mln zł, a wystąpiła nadwyŜka 364 tys. zł. 
Planowana była nadwyŜka operacyjna w kwocie 16,5 mln zł, a wykonana została w kwocie 
22,5 mln zł. Wykonanie wydatków majątkowych (inwestycji) planowano w wysokości  
56 mln zł, wykonano w wysokości prawie 50 mln zł. Zakres planowanych inwestycji był dość 
duŜy. Zadania bieŜące, realizowane przez jednostki miejskie, były realizowane  
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bez problemów, nie brakowało środków finansowych na ich realizację.  Prezydent stwierdził,  
iŜ zadłuŜenie Miasta na poziomie 127 mln zł stanowi dobrą sytuację wyjściową do realizacji 
zadań Miasta w latach przyszłych, strategii rozwoju oraz do pozyskania środków 
zewnętrznych. Jest utrzymywana dyscyplina budŜetowa, szczególnie w zakresie wydatków  
i rosną dochody własne.  Sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2013 rok zostało pozytywnie 
zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  
Opinia Nr RIO.V-00321-16/14 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Białymstoku z dnia 01 kwietnia 2014 r. w sprawie wyraŜenia opinii o przedłoŜonym przez 
Prezydenta Miasta Suwałk sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2013 r. stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu.  
 
Wiesław Stelmach omówił katalog zobowiązań wymagalnych w SOK. 
 
Tadeusz Zamaro poinformował, Ŝe opinia Komisji Rewizyjnej, teŜ jest pozytywna.  
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, jak Miasto wypada w rankingach samorządów  
oraz o naleŜności wymagalne wobec Miasta, które wzrosły w 2013 r. Poprosił, by członkowie 
Komisji w przyszłości otrzymywali opinię RIO.  
 
Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe wyniki rankingu samorządów za 2013 r. będą znane 
jesienią oraz zreferował wysoką pozycję Miasta i samorządu w zakresie pozyskania środków 
unijnych, osiągnięte w latach poprzednich. 
 
Wiesław Stelmach poinformował, Ŝe ZBM wykazuje naleŜności z tytułu czynszu,  
MOPS-z tytułu zaliczki alimentacyjnej, Izba Wytrzeźwień-za pobyt i Miasto-z tytułu podatku. 
Stwierdził, Ŝe trudno podejmować działania wobec dłuŜników alimentacyjnych, pewien 
constans został osiągnięty w ZBM w stosunku do niepłacących czynszu, skuteczność 
egzekwowania w Izbie jest niewysoka, naleŜności z tytułu podatku są egzekwowane,  
ale aparat skarbowy i syndycy nie zawsze są skuteczni. 
 
Włodzimierz Marczewski zapytał o złoŜone deklaracje śmieciowe.  
 
Łukasz Kurzyna odpowiedział, Ŝe po ponownej akcji ok. 1/3 nie złoŜyła deklaracji. 
Największy problem stanowią domki jednorodzinne.    
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budŜetu za 2013 rok. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 9 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2014 rok. 
Projektu uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Zbigniew De-Mezer zapytał o budowę nawierzchni drogowej sięgacza ul. Chrobrego  
oraz o kwoty na termomodernizację obiektów oświatowych, budowę magazynu soli  
i na modernizację stadionu.   
 
Łukasz Kurzyna w odpowiedzi, zreferował projekt złoŜony w tramach inicjatywy lokalnej 
na budowę nawierzchni drogowej sięgacza ul. Chrobrego. 
Poinformował, Ŝe kwota na termomodernizację przeznaczona jest na dokumentację 
techniczną, w przypadku magazynu soli – został ogłoszony przetarg i powołana została 
komisja. W ramach modernizacji stadionu zostanie dokonana aktualizacja dokumentacji 
technicznej.  
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budŜetu za 2013 rok. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 10 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2014-2030.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały w związku  
z powyŜszym przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych,  
przeciw     – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2014-2030.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 11 
Wolne wnioski. 
 
Zdzisław Przełomiec poinformował, Ŝe do wiadomości radnych wpłynęła korespondencja 
Prezydenta skierowana do Rektora Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej prof. Jerzego 
Sikorskiego w sprawie Ŝłobka Bajlandia i poprosił o jej skomentowanie.   Pismo Prezydenta 
Miasta Suwałk Nr O.3153.1.2014 z dnia 18.03.2014 r. stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
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Czesław Renkiewicz poinformował o korespondencji, w której Rektor Państwowej WyŜszej 
Szkoły Zawodowej prof. Jerzy Sikorski zarzuca Urzędowi Miejskiemu, Prezydentowi brak 
współpracy z uczelnią. Zapewnił, Ŝe udzieli odpowiedzi na piśmie i przekaŜe radnym. 
Stwierdził, Ŝe chodzi o boisko, na które uczelnia nie miała nigdy pieniędzy, co wynika  
z pisma Ministerstwa będącego odpowiedzią na pytanie Prezydenta, na co uczelnia otrzymała 
dotację.   
 
Zbigniew De–Mezer zapytał o pismo od mieszkańców Bursy, w którym uczniowie 
mieszkający w Bursie zarzucają administracji obniŜenie poziomu świadczonych usług.  
 
Czesław Renkiewicz potwierdził, Ŝe wpłynęło pismo, ale samorząd nie ma moŜliwości 
kontroli i nadzoru na tym, co dzieje się w Bursie.  
 
Przewodniczący Komisji  podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie.  
 
 Na tym protokół zakończono.  
 

Przewodniczący  
Komisji Finansowo-BudŜetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:  
ElŜbieta Bogdan  
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


